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V januári čaká Kremničanov 
prvý Mestský ples
Už aj Kremnica bude mať svoj mestský ples. Rozhodol sa ho zorganizovať mladý barista a barman Róbert Palík so svojim 
tímom. Mestský ples sa uskutoční 21. januára v sále Mestského kultúrneho strediska v Kremnici.

O hudbu na plese sa postará DJ Róbert Palík starší, dve rôz-
ne kapely, mladá speváčka a nebude chýbať ani vystúpenie 
tanečného páru. "Celková idea plesu je urobiť peknú, kvalit-
nú spoločenskú udalosť v našom malom mestečku. Pre hostí 
chystáme pár zaujímavých vecí ako open bar zameraný na 
cocktaily aj samotný alkohol, wine bar, kávový catering," vy-
menúva špeciality plesu organizátor Róbert Palík. 
V budúcnosti tím okolo Palíka plánuje ples ešte rozšíriť. " Uvi-

díme, ako na tom budeme s mojim tímom, ale veľmi radi by 
sme v tom pokračovali a robili ples z roka na rok lepší a väčší," 
uviedol Palík.
Vstupenky na ples je možné si zakúpiť v Kultúrnom a infor-
mačnom centre. Kapacita plesu je však obmedzená na 90 
hostí, kúpu  vstupeniek pre seba a svojich známych preto ne-
treba odkladať..

Veronika Chrienová

Vážení čitatelia 
Kremnických novín
Pokiaľ sa na vašej schránke nachádza oznam, že si 
neželáte vhadzovanie letákov, doručovatelia poš-
ty vám do takto vyznačenej schránky nevložia ani 
Kremnické noviny. 
Ak si želáte dostávať Kremnické noviny do schrán-
ky, prosím, zveste si oznam o nevhadzovaní letá-
kov. Pokiaľ si oznam na schránke želáte ponechať, 
výtlačok Kremnických novín si môžete prevziať na 
týchto miestach:

1. Na mestskom úrade
2. V trafike na Námestí SNP
3. Na pobočke Slovenskej pošty v Kremnici
4. V Kultúrnom a informačnom centre

Pokojné prežitie vianočných 
sviatkov a všetko dobré v 
novom roku želá redakcia 

Kremnických novín.
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ZBER  TRIEDENÉHO ODPADU 
Z DOMÁCNOSTÍ V ROKU 2017
Na území mesta Kremnica sa komunálny odpad triedi na samostatné druhy 
separovaných odpadov: papier, sklo, plasty, železný odpad. Tento vyseparo-
vaný odpad sa v rodinných a bytových domoch ukladá do vriec a každá se-
parovaná zložka musí byť osobitne. Odvoz triedených zložiek komunálnych 
odpadov z vriec sa vykonáva jedenkrát mesačne. V roku 2017 sa bude odvoz 
realizovať podľa stanoveného harmonogramu:
PONDELOK
Dátum: 9. 1.; 6. 2.; 6. 3.; 10. 4.; 15. 5.; 5. 6.; 10. 7.; 7. 8.; 4. 9.; 9. 10.; 6. 11.; 4. 12.

Ulice:  Veternícka, Zechenterova, ČSA, S. Chalupku, Dolná, P. Križku, Nám. SNP, 
Matunáková

UTOROK
Dátum: 10. 1 ; 7. 2.; 7. 3.; 11. 4.; 16. 5.; 6. 6.; 11. 7.; 8. 8.; 5. 9.; 10. 10.; 7. 11.; 5. 12.

Ulice: J.Horvátha, Továrenská, Zámocké nám., Zlatá, J. Kollára, Štefánikovo 
nám., Kutnohorská, Ľ. Štúra, Langsfeldova, Angyalova, Bystrická

STREDA 
Dátum: 11. 1.; 8. 2.; 8. 3.; 12. 4.; 17. 5.; 7. 6.; 12. 7.; 9. 8.; 6. 9.; 11. 10.; 8. 11.; 6. 12.

Ulice: Rumunskej armády, Banská cesta, Nová Dolina.

TRIEDENÉ ZLOŽKY
PAPIER:
noviny, časopisy, katalógy, prospekty, 
listy, kancelársky papier, zošity, knihy, pa-
pierové vrecúška, lepenka (kartón), krabi-
ce. Tetrapakové obaly (z mlieka, z džúsov 
a pod. )
Netriedia sa a neodoberajú: 
obaly z mrazených potravín, kopírovací 
papier, znečistený a mastný papier – tie-
to odpady patria do štandardných zber-
ných nádob.

PLASTY:
„PET“ – fľaše, fólie pre domácnosť, ume-
lohmotné tašky, mikroténové vrecúš-
ka, obalové fólie, nádobky z mliečnych 
výrobkov, plastové tácky. Plechovky (z 
piva, z energetických nápojov, konzervy 
a pod.)
„PET“  - fľaše je potrebné pred uložením 
zošliapnuť, aby sa zmenšil ich objem.
Netriedia sa a neodoberajú: 
veľké tvrdé plastické látky, koženka, sklo-
laminát – tieto odpady patria do štan-
dardných zberných nádob alebo do veľ-

kokapacitných kontajnerov.
SKLO:
biele a farebné fľaše, sklo svetlé a fareb-
né, sklenené poháre, sklenené črepy a 
okenné sklo.
Netriedia sa a neodoberajú:
porcelán, keramika a zrkadlá – tieto od-
pady patria do štandardných zberných 
nádob alebo do veľkokapacitných kon-
tajnerov.

ŽELEZNÝ ODPAD:
drobný železný odpad treba uložiť do 
igelitovej tašky a sústrediť ho na miesto 
odvozu spolu s ostatnými triedenými 
zložkami.
Netriedia sa a neodoberajú: 
textílie z umelých vlákien, kovralové ko-
berce a pod. – tieto odpady patria do 
štandardných zberných nádob alebo do 
veľkokapacitných kontajnerov.

Žiadame Vás, aby každá vytriedená zložka ko-
munálneho odpadu sa zhromažďovala oso-
bitne. Nie je prípustné zmiešať viacero zložiek 
komunálneho odpadu dohromady.

Oddelenie technických služieb

Krajský súd zrušil rozhodnutia banských 
úradov o povolení podzemnej ťažby
Určite každý rád prináša dobré a pozitívne správy. Ani ja nie som v tomto výnimkou a rád sa s Vami podelím o 
ďalší úspech, ktorý sme dosiahli v našom spoločnom úsilí o zabránenie realizácií zámerov o ťažbu zlatostriebor-
ných rúd v našom meste.

Dňa 1.12. 2016 bol mestu Kremnica doručený rozsudok 
Krajského súdu v Banskej Bystrici zo dňa 27.10.2016, ktorým 
Krajský súd zrušil rozhodnutie Hlavného banského úradu 
Banská Štiavnica č. 664-978/2014 zo dňa 9. júna 2014 a 
súčasne aj rozhodnutie Obvodného banského úradu Ban-
ská Bystrica č. 236-1013/2014 zo dňa 28. marca 2014 a vec 
vrátil Obvodnému banskému úradu Banská Bystrica na 
ďalšie konanie. Toľko suchá právnická reč výroku súdneho 
rozhodnutia. Na bližšie vysvetlenie je potrebné uviesť, že v 
tomto prípade sa jedná o zámer na podzemnú ťažbu zla-
tostrieborných rúd v našom meste na ložisku Šturec na roky 
2013 až 2017. Tento zámer na podzemnú ťažbu predložila 
spoločnosť ORTAC, s.r.o. a požiadala Obvodný banský úrad 
v B. Bystrici o povolenie banskej činnosti. Obvodný banský 
úrad v B. Bystrici žiadosti spoločnosti ORTAC, s.r.o. vyhovel a 
svojím rozhodnutím zo dňa 28. marca 2014 banskú činnosť 
povolil. Mesto Kremnica sa proti tomuto rozhodnutiu odvo-
lalo a žiadalo o jeho zrušenie. V druhom stupni preto v tejto 
veci rozhodoval Hlavný banský úrad Banská Štiavnica. Hlav-
ný banský úrad svojím rozhodnutím zo dňa 9. júna 2014 
naše odvolanie zamietol a napadnuté rozhodnutie Obvod-
ného banského úradu Banská Bystrica zo dňa 28. marca 
2014 potvrdil. Mesto Kremnica sa však nevzdalo a dňa 5.8. 
2014 podalo na Krajský súd v B. Bystrici žalobu o preskúma-

nie rozhodnutia Hlavného banského úradu zo dňa 9. júna 
2014. Navrhli sme Krajskému súdu, aby preskúmal rozhod-
nutie Hlavného banského úradu zo dňa 9. júna 2014, ako aj 
rozhodnutie Obvodného banského úradu Banská Bystrica 
zo dňa 28. marca 2014 a aby obidve tieto rozhodnutia zrušil. 
Súčasne sme požiadali aj o odklad vykonateľnosti napadnu-
tého rozhodnutia Hlavného banského úradu, čomu Krajský 
súd vyhovel. Ako je uvedené vyššie, v tomto súdnom konaní 
sme boli úspešní, keďže Krajský súd našej žalobe v plnom 
rozsahu vyhovel. Posudzovanie zámeru podzemnej ťažby 
na roky 2013 až 2017 sa tak vrátilo akoby na samý začiatok. 
Banské úrady budú povinné pri svojom rozhodovaní rešpek-
tovať právny názor Krajského súdu a odstrániť pochybenia, 
ktoré sú im vytýkané. O mimoriadnej zložitosti a náročnosti 
tohto prípadu svedčí aj to, že rozsudok Krajského súdu má 
41 strán a jeho vypracovanie trvalo niekoľko mesiacov. 
Aj tento prípad preukazuje a potvrdzuje, že orgány mesta 
Kremnica sú schopné dobrou taktikou a využitím právnych 
prostriedkov, účinne brániť realizácií zámerov potenciál-
nych ťažiarov v našom meste.    
Pre obyvateľov mesta a ďalších záujemcov s hlbším zá-
ujmom o predmetnú problematiku, sme rozsudok Kraj-
ského súdu zo dňa 27.10.2016 v plnom znení zverejnili na 
webovom sídle mesta Kremnice. Alexander Ferenčík

Prijatie Darcov krvi 
u primátora mesta
Dňa 7. decembra zorganizoval Slovenský červený kríž v 
spolupráci so Zborom pre občianske záležitosti pri MsÚ 
v Kremnici v obradnej sieni prekrásne podujatie – Sláv-
nostné odovzdávanie plakiet Prof. MUDr. Jana Jánskeho 
bezpríspevkovým darcom krvi. Celkove bolo odovzda-
ných za 10 odberov krvi 11 bronzových plakiet – Norbert 
Boldiš, Filip Čerťaský, Jozef Hric, Kristína Grossmannová, 
Mária Kostolániová, Kvetoslava Mesíková, Michal Miko, 
Jakub Polášek, Daniel Schmidt, Drahoslava Sklenková a 
Jana Valová, 6 strieborných plakiet za 20 odberov krvi – 
Maroš Kováč, Jozef Lauko, Radoslav Šulek, Július Tamás-
fi, Michal Wágner a Jozef Weiss. Zlaté plakety toho roku 
udelené neboli, ale jedna darkyňa - pani Eva Vargová zís-
kala za 60 odberov Diamantovú plaketu MUDr. Jánskeho. 
Tohoročného prijatia sa zúčastnili nielen viacnásobní dar-
covia krvi a aj tí, ktorí tento „životabudič“ darovali celkom 
po prvýkrát. Prvodarcov bolo pozvaných 8.
Dovoľte mi ešte raz úprimne vysloviť za nás všetkých oby-
čajné ľudské slovo ď a k u j e m .  Ďakujeme Vám v mene 
života, v mene lásky, ďakujeme v mene úcty človeka k 
človeku. Z úprimného srdca Vám -  všetkým darcom krvi 
želáme pevné zdravie, aby Vám v duši nevyhaslo nadše-
nie pre všetko dobré a krásne, čo Vás v živote obklopuje. 
Zaželajme si spoločne nádherné Vianoce a pokoj v duši, 
nech sa udrží po celý rok budúci.

Ľubica NÉGEROVÁ                             
ZPOZ Človek-človeku pri MsÚ  
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Priestor pre volených predstaviteľov samosprávy

V rámci mojich možností (treba si uvedomiť, že sila môjho hlasu v MsZ sa rovná jednej trinástine) sa snažím o to, aby prostriedky mesta boli vynakladané čo najefektívnejšie a 
najhospodárnejšie. Niekedy vidím u niektorých kolegov určitú rozšafnosť pri rozhodovaní o vynakladaní rozpočtových prostriedkov. Akoby vychádzali z toho, že sa nejedná o 
ich vlastné peniaze. Pri tom sa nie vždy hľadí na to, či ide o uspokojovanie širších celomestských záujmov a potrieb alebo len určitých skupinových záujmov. Rozpočet mesta 
by tiež mal mať určitú stabilitu. V praxi sa však stretávam s tým, že v priebehu rozpočtového roka sú neustále predkladané požiadavky na rozpočtové zmeny. Niektoré zmeny 
sú nepochybne potrebné a sú vynútené novými okolnosťami; sú však aj požiadavky na také zmeny, ktoré sa dali predvídať už pri tvorbe rozpočtu a ich stupeň naliehavosti je 
sporný. 
Naše mesto Kremnica je veľmi pekné (čo vedia skôr oceniť jeho návštevníci) a nebojím sa povedať, že vďaka rozsiahlemu lesnému majetku aj bohaté. Je len na nás, aby sme 
sa snažili nadštandardné príjmy, ktoré mesto má, čo najefektívnejšie a najrozumnejšie využiť v prospech rozvoja nášho mesta. Aj my poslanci sme už prijali niekoľko opat-
rení, ktoré znamenajú určitú úsporu nákladov mesta. Počet riadnych zasadnutí MsZ sme znížili na 8 a rozhodli sme, že všetky mimoriadne zasadnutia MsZ sú bez nároku na 
odmenu. Taktiež sme rozhodli o znížení celkového počtu poslancov pre nové volebné obdobie na 11, čo je zákonné minimum pre naše mesto podľa veľkosti. Tieto opatrenia 
prinášajú už teraz ročnú úsporu nákladov cca 10 tis € a v ďalšom volebnom období to bude ešte viac.  Ide nám o to, aby rokovania orgánov mesta mali vyslovene pracovný 
charakter a neboli miestom vzájomnej konfrontácie. Mám za to, že pozitívnym krokom je aj vytvorenie jedného volebného obvodu pre voľbu poslancov, takže v budúcom 
volebnom období bude každý poslanec volený všetkými obyvateľmi - voličmi. Poslanci budú mať omnoho silnejší mandát ako je tomu doposiaľ a budú prioritne reprezen-
tantmi celého mesta a nielen niektorej jeho časti. Je takto aj väčší predpoklad, že za poslancov budú zvolení tí najkvalitnejší kandidáti.

Viera Vaská, poslankyňa MsZ:

Martin Novodomec, poslanec MsZ:
Rok 2016
Mesiac december už tradične patrí k mesiacom, kedy sa človek zastaví a sumarizuje výsledky svojej práce a úsilia za uplynulý rok. Tak ako je tomu v súkromnom či pracovnom 
živote, rád by som zhodnotil aj výsledky mojej poslaneckej činnosti. Pozícia poslanca je viac koncepčná a strategická, napriek tomu sa aktívnym prístupom dá veľa vecí kon-
krétne zmeniť a ovplyvniť. Napríklad v rámci interpelácii, kedy som niekedy možno až otravne kládol otázky zástupcom úradu, aby sa veci pohli vpred, pohli k Vám občanom. 
Okrem mojej tradičnej témy ciest a chodníkov a práce na úsporách verejných zdrojov sa podarilo napríklad skompletizovať a pripraviť koncepciu cestovného ruchu, ktorá by 
mala posunúť túto oblasť o krok vpred. Samozrejme, že neoddeliteľnou súčasťou výkonu mandátu sú aj verejné stretnutia, aktívna práca na komisiách a zastupiteľstvách, ako 
aj osobné rozhovory. Úprimne Vám chcem poďakovať za všetky podnety či rozhovory a záujem, aby sa v našom meste žilo lepšie. Chcem poďakovať všetkým spolu-poslan-
com, ako aj zamestnancom úradu, ktorí vkladajú do verejnej služby aj kus seba. Priznávam, že nie všetko sa podarilo alebo stihlo, ale verte, že záujem je ten najlepší.
Na záver mi dovoľte, aby som Vám k nastávajúcim sviatkom poprial krásne a pokojné prežitie vianočných sviatkov a šťastný vstup do nového roka 2017. 

12/2016

Jaroslav Slašťan, poslanec MsZ:
Rok 2016 pre mnohých nebol ľahký pracovne ani osobne. V mnohých skúškach tohto odchádzajúceho roka sme úplne prepadli. Našli sa v ňom dni, keď sme nevládali pokra-
čovať a potom sme opäť vstali. Našli sa v ňom dni, keď sme strácali nádej a potom sme ju opäť našli. Našli sa v ňom dni, keď sme si smútok tohto roka užili do dna. Ale našli sa 
v ňom aj veľmi povzbudivé a pozitívne dni.  V nich som sa presvedčil, že mnohým z nás ešte záleží na tom, v akom svete žijeme. Ďakujem Vám.
Prajem Vám zmysluplné a pokojné Vianoce. A nech sa Vám a nám všetkých v roku 2017 darí.

Iveta Ceferová, poslankyňa MsZ, zástupkyňa primátora:
Na zastupiteľstve konanom dňa 24.11. 2016 bolo schválené VZN mesta Kremnica č. 10/2016 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.
Rozhodnutia, ktorými sa občanom uberajú ich výhody, nie sú jednoduché. Týmto VZN sa stanovila sadzba poplatku za komunálne odpady na sumu 20,89 € ročne.  Došlo k 
navýšeniu pre jednu osobu o 1 €.
Náklady na odvoz komunálneho odpadu ročne sú cca o 22 440, 44 € vyššie ako ročný príjem z poplatku za komunálne odpady.
Druhým nepopulárnym krokom je  zrušenie 50% úľavy pre občanov s ťažkým zdravotným postihnutím. Nebudem sa tu vyjadrovať za svojich kolegov poslancov. Mňa osobne 
k tomu, aby som za toto VZN zdvihla ruku, viedlo vedomie, že táto úľava diskriminuje skupinu spoluobčanov, ktorí patria k nízkopríjmovým rodinám. A nemyslím tým len tých, 
ktorí žijú z dávky sociálnej pomoci, ale aj rodiny s príjmom na hranici životného minima, či dôchodcov s nízkymi dôchodkami a samoživiteľky matky. Len v prípade prepočí-
tavania reálneho príjmu v rodine je možné spravodlivo nastaviť uplatňovanie úľavy z poplatku za komunálny odpad.
V závere Vám prajem príjemné prežitie vianočných sviatkov a šťastné vykročenie do nového roka 2017.

Na začiatku sme boli dobrovoľníci, ktorí  v spoluprá-
ci s Mestskou políciou  v Kremnici pomáhali pri zá-
chrane nechcených, týraných a opustených zvierat. 
V marci tohto roku sme sa oficiálne stali občianskym 
združením s názvom“ Pes a mačka v ohrození“.
Hlavným cieľom  nášho OZ je záchrana zvierat, 
nájdenie nového domova, obmedzenie počtu bez-
prízorných psov a mačiek hľadajúcich potravu v 
kontajneroch,  ktoré sa ocitli na ulici nedobrovoľ-
ne – pre ľudskú nelásku  a  veľakrát sa stali terčom 
krutosti niektorých ľudí. Pokúsme sa pomôcť  týmto   
„túlavým „ mačkám a psom. Skúsme presvedčiť  aj 
ostatných, že každý živý tvor aj pes, aj mačka, majú 
právo na dobré zaobchádzanie.
Pokúsme sa presvedčiť predovšetkým deti, hlavne 
tie, ktoré sa dnes „hrdia“ svojou krutosťou, že aj k 
zvieratám môžeme pociťovať lásku a túžbu pomá-
hať. Tí, ktorí rovnako cítite a zmýšľate ako my a roz-
hodnete sa pomôcť aj finančne, môžete tak urobiť  
zaslaním akejkoľvek čiastky  na číslo účtu:  SK 14 
0900 0000 0051 1727 2096. Vopred ďakujeme.
Blížia sa najkrajšie sviatky roka, čas obdarovávania 
sa. Je krásne dostať pod stromček „ živý darček“ v 
podobe mačiatka či šteniatka. Uvedomte si však, že 
je to záväzok na niekoľko rokov. Pripravte im krásny 
domov, za ktorý sa Vám odvďačia nezištnou láskou, 
vernosťou a nedovoľte plniť útulky, kde niektoré 
zvieratá  beznádejne čakajú na nový domov aj nie-
koľko rokov.
Krásne vianočné sviatky a všetko dobré v novom 
roku 2017 Vám praje

výbor“ OZ Pes a mačka v ohrození“

Pes a mačka v ohrození
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Čaro Vianoc v našej škole
Čaro Vianoc mocnie každým dňom. Nenápadne sa vkráda do našich duší. Prejavuje sa to prípravami a činnosťami rôzneho druhu - upratujeme, nakupujeme, pečieme, 
zdobíme. Stále častejšie myslíme na chvíľu, keď pri rozžiarenom stromčeku zasadneme za sviatočný štedrovečerný stôl so svojimi najdrahšími.

Aj v škole je zo dňa na deň sviatočnejšie. Každá trieda 
sa preoblieka do vianočného šatu. Fantázia našich detí 
je neuveriteľná. V 9.A narástol azda najväčší stromček v 
okolí. Priniesol ho Ivo Bednař a zdobili ho všetci devia-
taci. V kúte 8. A pri stromčeku plápolali plamienky v ko-
zube - kartónovom. Okolo tabule blikali veselé svetielka. 
Pri takejto tabuli sa hneď lepšie odpovedá. Okrem toho 
sa celá trieda premenila na jeden veľký vianočný darček. 
Dvere zdobila sviatočná červená mašľa. Keď sa dvere trie-
dy otvorili, objavili sa naše najväčšie poklady – deti. Bola 
radosť sledovať žiakov 7. B počas prestávok. Súdržne po-
sedávali v kresielkach pri rozsvietenom stromčeku. My v 
škole sme vlastne jedna veľká školská rodina. So všetkými 
radosťami a starosťami. Patríme však k sebe a to je pod-
statné. Každá trieda si dala záležať a vyzdobila nielen svo-
ju nástenku vianočnými motívmi, ale aj dvere. Svoje mená 
vpísali žiaci zo 6. A do mikulášskych čiapočiek a žiaci z 8. B 
zase do cukríčkov. Žiaci zo 6.B tvorili myšlienkové mapy s 
vianočnou tematikou. Každá trieda si zvolila vlastný spô-
sob oslavy Vianoc. Športovci súťažili v mikulášskom tur-
naji vo florbale i netradičných disciplínach. Na anglickom 
jazyku vianočné témy nadobudli podobu pozdravov, roz-
právaní a piesní, samozrejme v tomto jazyku. Druháčiko-
via vyrábali pekné darčeky v tvorivých dielňach. Prváci a 

piataci pozvali svojich najbližších na vianočnú besiedku. 
Vianočné posedenie s programom a zábavou si pripravili 
siedmaci a deviataci.
Opäť sme otvorili naše srdcia a urobili zopár dobrých 
skutkov. Veľmi úspešná bola burza hračiek. Deti sa navzá-
jom potešili hračkami, ktoré si povymieňali a zabalili tiež 
do mikulášskeho balíka. Darček putoval kamarátom do 
základnej školy pri oddelení detskej psychiatrie. Dúfame, 
že hračky potešia deti, ktoré sužujú rôzne zdravotné ťaž-
kosti. Prírode sme tak nedarovali ďalší odpad v podobe 
nepotrebných hračiek. A to je vlastne pre prírodu skutoč-
ný darček.
Opäť sme pomohli zbierať peniaze v rámci zbierky UNICEF 
Vianočná vločka. Naši žiaci oslovovali svojich kamarátov 
a obyvateľov mesta. Za finančný dar rozdávali prekrásne 
pohľadnice a nálepky vločiek. Veľmi pekne ďakujeme za 
každý príspevok, ktorý pomôže deťom v ich neľahkej si-
tuácii na Ukrajine. 
V predvianočnom čase sa v každej domácnosti pieklo. Po-
zvali sme našich predškolákov, aby s prvákmi upiekli tiež 
niečo dobré. V našej jedálni sa zvŕtali malí cukrári a cuk-
rárky. Chystali medovníkovú abecedu. Učili sa písmenká a 
zároveň upiekli pre mamičky sladký darček. Riešime pro-
jekt Jedlá zmena a vysvetľujeme deťom, prečo je dôležité 

nakupovať u domácich výrobcov. Aj medík do medovní-
kového cesta sme preto získali od mladého včelára Jer-
guša, ktorý je našim bývalým žiakom. Držíme mu palce, 
aby sa jeho včielkam darilo. K predvianočným prípravám 
patrila aj výroba rôznych dekoratívnych predmetov, ktoré 
sme ponúkli na mestských vianočných trhoch. Krásne trb-
lietavé drobnôstky vyrobili pani učiteľky, pani vychováva-
teľky a naši žiaci. Veríme, že potešili mnohých. 
Deň pred prázdninami sa v každej triede uskutočnilo 
vianočné vyučovanie. Spievali sa koledy, čítali rozpráv-
ky, vyrábali darčeky, riešili zábavné úlohy, rozdávali 
darčeky a tvorili vianočné želania.
 Žiaci sa zamysleli nad čarom Vianoc a svoje pocity preta-
vili do nádherných básní. K písaniu ich motivovala pani 
učiteľka PaedDr. Dobiasová, ktorá má k poézii veľmi blíz-
ko. Stačí si prečítať predslov k vianočným básňam našich 
nádejných básnikov. 
Ako vidíte, za tri decembrové týždne sme stihli toho veľ-
mi veľa. Sme uponáhľaní a trochu aj unavení. Je načase 
stíchnuť a zastaviť sa. Uvedomiť si, že všetko nadobudne 
zmysel vtedy, ak to robíme pre druhých a z lásky. 

Každý rok napĺňa srdcia malých i veľkých hrejivým poci-
tom šťastia a radosti. 
Každý rok nám Vianoce darujú ten najkrajší dar – lásku za-
balenú v nežných detských očiach, ukrytú v dotyku dlaní 
milovaných a priateľov. 
To, že si skutočne dokážu podmaniť aj drobné detské sr-
diečka, je ukryté i v básňach našich žiakov. Je krásne, že 
vnímajú ich skutočnú hodnotu. Hodnotu dávania, nielen 
prijímania, hodnotu želaní toho najvzácnejšieho tým, 
ktorí majú menej než my. 

Skúsme sa na chvíľu zastaviť a prijať dar myšlienky na-
šich žiakov. Skúsme prijať ich odkaz a videnie najkrajšie-
ho sviatku roka a vniesť ho do svojich sŕdc.

Dňa 4. novembra sme opäť oslávili Deň materských škôl 
športom a pohybom v Mestskej telocvični v Kremnici.  Sú-
ťažili sme na odrážadlách pomedzi prekážky, v skákaní vo 
vreci, na fit loptách, zdolávali sme prekážkovú dráhu a na 
záver sme hľadali ukrytý poklad v podobe plyšových hra-
čiek, ktoré si deti odniesli domov.  Deti preukázali odva-
hu, silu, vytrvalosť a samozrejme chuť športovať. Za  malé 
občerstvenie ďakujeme firme DRU Zvolen. Za poskytnu-
tie priestorov telocvične a spoluprácu  patrí vďaka mestu 
Kremnica a p. Stankovičovi.

kolektív MŠ Dolná s elok. pracoviskom

Materská škola 
oslavovala

Čaro Vianoc v básňach detí
Lucia Makovníková (9.A) 

Vianočné čaro

Svetielko už blikoce, 
o chvíľu sú Vianoce. 

Všade samé darčeky, 
na dverách sú venčeky, 
vyzdobený celý dom... 
...očarená z toho som! 

Dni plné radosti, 
koláčov a sladkostí, 

šťastných detských úsmevov, 
nezabudnuteľných pohľadov. 

Veľké silné objatia, 
v očiach slzy dojatia. 

Večer všetci spolu 
zasadneme k štedrovečernému stolu. 

A keď zaznie tichý zvonček, 
všetci si rozbalíme z lásky darček...

Lukáš Ubl (8.A)  
Modlitba detí

Ježiš Kristus, dobrý Pane, 
ochraňuj naše nežné dlane. 

Daj nám školu, rodinu, 
v chladnej zime perinu. 

V srdci lásku ponechaj, 
každému z nás pomáhaj. 
My darčeky nechceme, 
vodu, jedlo vezmeme. 

Budeme Ti potom vďační, 
urobíš náš život krásnym. 

Amen

Laura Volková (6.B) 
Čarovné Vianoce

Vianoce – najkrajšie sviatky roka, 
keď jemný vetrík fúka ľuďom tíško do ucha. 

Ach, tie Vianoce! Najkrajší sviatok! 
Keď sa Ježiško narodil v skupine jahniatok. 

Medovníky voňajú, anjeli hlasno spievajú. 
Lebo v tento deň ľudia smútok v srdci 

nemajú. 
Už sú tu Vianoce – najkrajší deň! 

Stromček sa ligoce – je to ako sen! 

Pod stromčekom darčeky, 
zvedaví sme na všetky. 

Je tu štedrý večer – slávnostná hodina,
kedy čaro Vianoc práve začína. 

Večera končí, na omšu ideme, 
ktovie, čo všetko ešte zažijeme.

Terézia Frimlová (7.A) 
Vianoce

Ľudia už šepkajú potichu, 
že prišiel čas oddychu. 

Vianočné stromčeky 
skrášlia naše domčeky. 

Ocko domov stromček dovlečie, 
mamka zas koláče napečie. 

Nakupujeme darčeky 
pod vianočné stromčeky. 

Spievame piesne krásne, 
Vianoce sú pre nás vzácne. 

Sniežik potichu padá 
a rodina k stolu si sadá. 

Ihličím vonia celý dom, 
rodina spokojne večeria v ňom. 
A keď polnočná hodina odbije, 

biela perina celé mesto prikryje.

Mária Slašťanová
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Interview s ...
Dňa 24.10.2016 sme sa stretli na výchovnom koncerte s Thomasom Puskailerom a s Martinom Madejom.  V spolupráci so Stromom života nám predstavili svoju 
novú vzdelávaciu šou pod názvom – ECO MOBILITY TOUR. Cieľom tour je nenásilnou  zábavnou formou zvýšiť environmentálne povedomie žiakov, a tak priblížiť 
problematiku mobility v mestách. Pri zostavovaní scenára spolupracovali interpreti s odborníkmi zo SAŽP. Súčasťou ekokoncertu bol bohatý interaktívny program, 
v rámci ktorého boli krátke videá (eko-odkazy) so známymi osobnosťami šou biznisu ako napríklad s Adelou Banášovou, Sajfom a Nelou Pociskovou. Program bol doplne-
ný pesničkami, súťažami a hovoreným slovom. Vďaka našim šikovným redaktorkám sa môžete o spevákoch dozvedieť o niečo viac.

1. Aké je tvoje obľúbené jedlo?
- T. Puskailer: Moje obľúbené jedlo je tofu so šampiónmi, 
arašidovým      maslom, bulgúr ryžou (urobenou na japon-
ský spôsob ) a cibuľkou. A ako dezert sójovo vanilkový sós 
s jablkovým koláčom ( urobený na anglický spôsob ) 
- M. Madej: Ja mám rád kuracie prsia s nivovou omáčkou 
a ryžou
2. Kto je tvojím vzorom?
- T. Puskailer: Mojím vzorom sú rôzni ľudia. Napríklad Sta-
ve Jobs, Matka Tereza, Ján Pavol II. Títo ľudia a mnohí iní sú 
inšpirácou. Ale ako hudobný napríklad Michael Jackson, 

Mike Posner, Linkin Park.... Každý má v sebe niečo, z čoho 
si ľudia môžu zobrať príklad.
- M. Madej: Môj vzor je každý človek, ktorý je naozaj šťast-
ný a naplnený. Niekto, kto si ide za svojím cieľom a bez 
toho, aby ubližoval iným ho vie dosiahnuť.
3. Inšpiroval ťa niekto slávny?
- T. Puskailer: Ja som sa inšpiroval Madonou, Michaelom 
Jacksonom, Wham - keďže som na nich vyrastal. Na kon-
certe Michaela Jacksona som bol v 12 rokoch a už vtedy 
sa mi to zdalo úžasné.
- M. Madej: Ja som vyrastal popri Petrovi Nagyovi, ktorý 

zo mňa urobil "hviezdu". A potom 
som začal inšpiráciu nachádzať z 
celého sveta. Hudobníka a umel-
ca inšpiruje všetko, takže je to 
ťažko konretizovať.
4. Páči sa ti vystupovať v Kremni-
ci?
- M. Madej: Ja som tu vystupo-
val s Národným divadlom na 
Gagoch a bolo to fajn. No tento 
koncert dopadol super, pretože 
ste počúvali, výborne ste reago-
vali a ešte ste boli aj šikovní.
- T. Puskailer: Ja som sem niekedy 
chodieval, lebo som tu mal rodi-
nu. A tento rok som tu bol tiež.  
Kremnica je super. Fakt toto som 

neočakával.  A vás to bavilo, tak sme boli všetci spokojní.
5. Čo robíš vo voľnom čase?
- T. Puskailer: Vo voľnom čase chodím s mojou manželkou 
a čivavou na prechádzku do lesa, do kina. Rád chodím do 
reštaurácií a pijem cappuccino. A rád spím.
- M. Madej: Ja tiež rád chodím do kina, keď je čas, tak 
veľmi rád hrám badminton, v zime rád chodím lyžovať a 
váľam si šunky - to robím najradšej. 
6. Aká je tvoja obľúbená farba?
- M. Madej: Mám rád čiernu a sivú.
- T. Puskailer: Mne sa páčia skôr také retro farby - paste-
lové. Mám rád zelenú, ale aj taký zvláštny odtien hnedej.
7. Máš nejaký obľúbený zážitok z vystupovania?
- T. Puskailer: Mne sa raz roztrhli nohavice, lebo som musel 
tancovať na zemi a mal som urobiť taký zvláštny pohyb s 
nohami. Prvé tri rady si to všimli a potom zhasli svetlo.
- M. Madej: Raz som spieval s Fragile a začal som šialene 
tancovať. Až tak, že sa všetci rozosmiali. No jedna kole-
gyňa má taký menší problém. Ona keď sa začne smiať 
musí ísť na WC. A zrazu som sa len otočil a videl som, ako 
ležala na zemi, držala sa medzi nohami a hovorí: ,,Prepáč-
te, musím si odskočiť." Tak sme museli počkať. Ale nako-
niec všetko dobre dopadlo.

Veronika Kupková VIII.A
Nicole Wagnerová VIII.A

Základná škola, Angyalova ul., Kremnica

Jeseň života je smutno-krásne obdobie
Projekt Škola podporujúca zdravie realizujeme na našej 
škole už niekoľko rokov.  Práve Nadácia Slovenskej spo-
riteľne nám poskytla v rámci otvoreného grantu financie 
v hodnote 2 500 eur na realizáciu nášho projektového zá-
meru. Financie sú určené na nákup kancelárskych potrieb, 
didaktickej techniky a pomôcok, športového náradia, lá-
tok, farieb a rôzneho iného materiálu určeného pre aktivi-
ty v projekte Zdravá škola. Jednou z aktivít tohto projek-
tu bola aj návšteva našich detí -  zo školského klubu detí 
Základnej školy, Angyalova ulica medzi klientov Domova 
dôchodcov a domu sociálnych služieb v Kremnici. Pripra-
vili sme pre nich program, pri ktorom pookriali dušičky 
našich starkých, ktorí sa s radosťou zapojili do programu 
a sprevádzali naše deti celým programom. Deti boli od-
menené za svoje vystúpenie potleskom a slzami dojatia, 
ktoré sa trblietali v očiach starkých. 
Staroba je obdobím života, v ktorom aj ľudia vyššieho 
veku môžu prežiť krásnu jeseň života. Buďme tolerantní a 

prechovávajme úctu k ľuďom, ktorí nám 
dali život, ktorí nás vychovali, ktorí nás 
so striebornými vlasmi na hlave držali na 
kolenách a učili nás o živote...
Všetci si musíme uvedomiť, že jeseň ži-
vota čaká na každého z nás, a preto si 
vážme dni, ktoré strávime s našimi sta-
rými rodičmi a počúvajme ich „zaručené“ 
rady do života. Nikdy nevieme, kedy ich 
budeme v tejto uponáhľanej dobe potre-
bovať. Možno raz, keď už nebudú medzi 
nami, budeme v diaľke počuť ich múdre 
slová.
Ďakujeme pani riaditeľke Božene Schniere-
rovej a všetkým zamestnancom za vrúcne 
prijatie.

Mgr. Eva Schmidtová, vychovávateľka
                                                            Základná škola, Angyalova ul., Kremnica

MIKULÁŠ "živý" aj na našej ZŠ pri zdravotníckom 
zariadení v Kremnici 
Ráno 6.12. prišli žiaci- pacienti do školy ako zvyčajne. Boli 
však smutní, že nie sú doma a nebudú mať žiadnu slad-
kosť. Bolo totiž Mikuláša.  Školu navštevujú žiaci z celého 
Slovenska a mnohí za celý pobyt kvôli vzdialenosti ne-
majú návštevu. 
Zrazu  bolo počuť veľký buchot a vo dverách sa objavil 
čertík, anjelik a Mikuláš  s košíkom v ruke.  Žiaci už vedeli, 
čo sa bude diať, že zadarmo sladkosť nedostanú. Pred-
viedli sa básničkami, pesničkami, tancami, začo  Mikuláš 
každého odmenil veľkou čokoládou. Keď odchádzal, za-
želal im bohaté Vianoce a už teraz sa teší na stretnutie o 
rok.  Takmer všetkým deťom sme v tento deň vyčarili ús-
mev na tvári. Chceme sa touto cestou poďakovať p. Miš-
kócimu z CVČ.
Pri tejto príležitosti pedagogickí zamestnanci našej školy  
vyjadrujú zároveň aj veľké poďakovanie vedeniu II.ZŠ  ria-
diteľke školy  Ing. Mgr. Slašťanovej a zástupkyni školy Mgr. 
Beňovej za sponzorstvo hračiek, ktoré potešili a potešia 
ešte nejedného žiaka.

Mária Klimeková (za kolektív pedagógov)
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Kremnický letopis vyšiel už po tridsiaty raz
V decembri sa v priestoroch NBS - Múzea mincí a medailí konala prezentácia už 30. čísla časopisu Kremnický letopis, za ktorým stojí občianske združenie SOS Kremnica a 
najmä jeho redaktor a zostavovateľ Daniel Haas Kianička.

Letopis vychádza už 15 rokov
Kremnický letopis vydáva občianske združenie SOS Krem-
nica už od prelomu rokov 2001/2002 v periodicite  dva-
krát ročne. "Vďaka časopisu sme sa o dejinách Kremnice 
dozvedeli vskutku veľa nového, navyše okolo časopisu 
vznikla v Kremnici skupina záujemcov a jeho fanúšikov,"  

opisuje 15 ročnú históriu Kremnického letopisu Daniel 
Kianička. 30 čísel Kremnického letopisu v sebe ukrýva 
príspevky od desiatok autorov. "Pri rekapitulácii údajov 
ma celkom prekvapilo, že za celú tú dobu prispelo do ča-
sopisu okolo 80 autorov a publikovali sme tam okolo 180 
článkov z dejín Kremnice a okolia od stredoveku až po 

nedávnu minulosť," uviedol sa Daniel Kianička. Z renomo-
vaných historikov do časopisu už prispeli napríklad PhDr. 
Radoslav Ragač, PhD., bývalý riaditeľ Slovenského národ-
ného archívu a terajší generálny riaditeľ sekcie kultúrneho 
dedičstva na Ministerstve kultúry a Mgr. Lucia Krchnáko-
vá, PhD., bývalá riaditeľka Štátneho ústredného banské-
ho archívu v Banskej Štiavnici  a terajšia zamestnankyňa 
kremnického múzea. "Pre verejnosť je iste zaujímavé, že 
prispel aj známy slovenský historik a popularizátor histó-
rie Pavel Dvořák," vymenúva ďalej Kianička. Do Kremnic-
kého letopisu prispelo aj množstvo zahraničných autorov, 
medzi inými aj český medailér a historik Michal Vitanov-
ský či mladý nemecký historik Martin Zückert.

Po jubilejnom čísle nastáva zmena
30. číslo Kremnického letopisu bolo sprevádzané špeciál-
nou prezentáciou. "S priebehom podujatia som veľmi spo-
kojný, pretože na prezentáciu prišlo okolo 30 ľudí a stret-
nutie s nimi bolo veľmi príjemné," uviedol Kianička, ktorý 
zároveň hovorí o zmenách v budúcnosti Kremnického 
letopisu. "Mávam čoraz menej času na prípravu časopisu, 
takže sme sa rozhodli, že už nebude vychádzať pravidel-
ne dvakrát ročne, ale sa z neho stane občasník, skrátka, 
budem postupne zbierať nové príspevky a keď ich bude 
dosť a nájde sa časový priestor na tvorbu časopisu, tak 
ho vydáme, bez tlaku na termíny a podobne," vysvetľu-
je Daniel Kianička, ktorý zároveň dodáva, že fungovanie 
občianskeho združenia SOS Kremnica táto zmena neo-
vplyvní. "Ako združenie máme aj dosť inej práce - rekon-
štrukcia menších historických stavieb, tvorba depozitu 
historických predmetov, prípadne výstavy, no a aj ďalšia 
publikačná činnosť, tentokrát by však išlo o menšie kniž-
né diela. Nechajte sa prekvapiť."

Časopis Kremnický letopis si môžete zakúpiť aj v Kul-
túrnom a informačnom centre Kremnica.

Mikuláš na Veterníku láka desiatky detí. 
Majú už aj drevený betlehem.
Obyvatelia Veterníka si už tretí rok organizujú vlastného Mikuláša. Na Veterník sa aj tento rok vybrali desiatky rodín s deťmi, aby si užili atmosféru tradičnej návštevy Miku-
láša s čertom aj anjelom. Tento rok podujatie prišlo s niekoľkými novinkami.

Mikuláša organizuje komunita
Obyvatelia Veterníka si spoločné podujatia organizujú aj 
inokedy počas roka. Tak ako iné akcie, aj Mikuláša organi-
zuje komunita. "Na podujatie sa skladáme, tento rok sme 
sa rozhodli ponúkať aj punč za dobrovoľný príspevok, čaj 
pre deti. Niektorí donesú aj koláče na ochutnávku," vysve-
tľuje jedna z obyvateliek Veterníka. "Každý rok sem prídu 
desiatky detí," vyjadril sa ďalší obyvateľ.
Aj tento rok si mikulášsky balíček prišli prevziať deti z Ve-
terníka aj blízkeho okolia. Na Veterníku si udržiavajú tra-
díciu spievania či recitovania, žiadne z detí teda odmenu 

nedostalo "zadarmo." Odchod Mikuláša sprevádzal ohňo-
stroj.

Tento rok pribudol drevený betlehem
Vianočnú atmosféru sa na Veterníku tento rok rozhodli 
ešte zvýrazniť. V kaplnke im od Mikuláša stojí drevený bet-
lehem, ktorý vytvoril kremnický umelec Peter Zoričák. Bet-

lehem pozostáva zo 46 drevených figúrok, ktoré Peter Zo-
ričák pripravoval niekoľko týždňov. "Betlehem bol najmä 
spoločný nápad mňa s manželkou," vysvetľuje umelec. 
Betlehemu sa obyvatelia Veterníka tešia. "Už dávno sme tu 
niečo také chceli, je to krásne," komentuje jedna z obyva-
teliek.
Betlehem by sa podľa Petra Zoričáka mohol stať súčasťou 
veterníckych Vianoc aj v nasledujúcich rokoch. Obyvatelia 
Veterníka sa už pripravujú na oslavy Nového roka, ktoré si 
tiež organizujú spoločne.

Veronika Chrienová
foto: Miloš Lacko

Veronika Chrienová

Obec Veterník patrila Banskej komore, v roku 1382 ju da-
roval Ľudovít I. kremnickému mestskému špitálu. Veterník 
je súčasťou Kremnice od roku 1924.
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Sezónu Barborskej 
cesty opäť ukončil 
workshop
Pri príležitosti ukončenia sezóny na Barborskej ceste a 
dňa sv. Barbory sa 1. decembra 2016 v Cikkerovej sieni 
v Banskej Bystrici konal workshop. Organizátormi boli 
Občianske združenie Banský región – Terra Montanae, 
mesto Banská Bystrica a Oblastná organizácia cestov-
ného ruchu Stredné Slovensko. 

Pozvanie prijali predstavi-
telia Mesta Banská Bystrica, 
Kremnica, OOCR Stredné 
Slovensko, BBSK, starostky a 
starostovia, turisti, ktorí pre-
šli Barborskú cestu ako aj 
priaznivci a podporovatelia 
Barborskej cesty. 
Predseda OZ BR-TM Juraj 
Slašťan zhodnotil 2. sezónu 
na Barborskej ceste z hľadis-
ka návštevnosti ako úspeš-
nú. Zároveň vyhodnotil 
informácie z dotazníkov od 
turistov, ktore sú význam-

nou spätnou väzbou.
Do diskusie sa zapojili viace-
rí hostia, ktorí osobne prešli 
Barborskú cestu a uviedli 
svoje pozitívne skúsenosti 
a zážitky, ako aj nápady na 
zlepšenie značenia a skvalit-
nenie služieb v rámci ubyto-
vacích, stravovacích i dopln-
kových služieb. Tiež odzneli 
návrhy na ďalšiu vzájomnú 
spoluprácu.  

Organizátori workshopu
foto: Ivan Čillík

Klub čiernej kávy
Po dlhšej dobe mi dovoľte pár myšlienok, v ktorých 
chcem priblížiť činnosť Klubu čiernej kávy za posledných 
šesť mesiacov.
 Aj keď júl je letný mesiac, hosťom klubu bola Jarka Párič-
ková, ktorá bola dlhoročnou úspešnou reprezentantkou 
v bežeckom lyžovaní. V perfektne pripravenej prezentácii 
zaujímavou formou prítomných poinformovala o svojom 
živote a o zážitkoch a spomienkach z aktívnej športovej 
reprezentačnej činnosti.
V septembri nás poctil svojou návštevou  Roman Vyky-
salý – dlhoročný člen kremnického divadla v podzemí. 
Zaspomínal časy začiatkov divadelnej spoločnosti, ako aj 
prvých ročníkov festivalu humoru a satiry. Dozvedeli sme 
sa aj o aktuálnych problémoch pri organizovaní a financo-
vaní festivalu v súčasnosti.  
30. októbra nás potešil známi medzinárodný futbalový 
rozhodca p. Karol Ihring. Dozvedeli sme sa o všetkých 
jeho zážitkoch zo života športu ako aj zo zákulisia, ktoré 

býva väčšinou utajené. Zaujímavé boli informácie o všet-
kých miestach sveta, kde bol pískať zápasy známych, ako 
aj menej známych mužstiev.
Záver tohtoročných stretnutí urobil 11. decembra stráž-
ca prírody, poslanec MsZ Jaroslav Slašťan. V dvojhodino-
vej prednáške nás poinformoval o druhoch mackov, ich 
vlastnostiach,  rozmeroch a živote. Upozornil nás, ako sa 
chovať pri stretnutí s medveďom v prírode. Priblížil nám aj 
odbornú prácu pri skúmaní a pozorovaní našich mackov.
Po posledných slovách nášho hosťa mu prítomní zatlies-
kali. Nasledovalo spoločné prianie príjemných vianoč-
ných sviatkov a želanie, aby naše príjemné nedeľné  stret-
nutia pokračovali mnoho ďalších rokov.
Členovia Klubu čiernej kávy želajú obyvateľom Kremnice 
a okolia príjemné prežitie vianočných sviatkov v kruhu 
svojej rodiny a v novom roku 2017 veľa šťastia, zdravia 
lásky a spokojnosti.

Do Kremnice zavítal vianočný kamión
Stovky detí sa 7. decembra vybrali na Štefánikovo námestie v Kremnici, kam zaparkoval Coca-cola vianočný 
kamión. Deti okrem rozsvieteného vozidla potešil aj program, ktorý pripravila Základná umelecká škola 
Kremnica, ale aj štedré balíčky, ktorí im odovzdal "santa" priamo v kamióne.

Norbert Boldiš

STRETNUTIE v rokoch PO ROKOCH

V galérii NBS - Múzea mincí a medailí si dalo stretnutie 
formou výstavy výrazných pätnásť z prvých absolventov 
SUPŠ v rokoch 1970-1972 a dvaja z prvých pedagógov. 
Vernisáž sa konala 24. novembra 2016. Prišli všetci vy-
stavujúci autori, niektorí bývalí i súčasní pedagógovia, 
spolužiaci, konškoláci, rodinní príslušníci, priatelia, známi, 
súčasní študenti SŠÚV i domáci priaznivci múzea. V zapl-
nenom priestore prítomných ovládla energia stretnutia 
„šupkárov“, srdečná atmosféra, živo ako v úli... A, že: “ Ži-
vot nie je to, čo človek prežil, ale to, na čo si pamätá a ako 
na to spomína, aby o tom mohol rozprávať“, už napísal 
G.G.Márquez v Románe svojho života. 
Naši vystavujúci autori si už pri príprave výstavy prešli 

bránou času a boli zas mladí študenti a pedagógovia a 
bolo na čo spomínať, je zrejmé v jej propagačnom bulleti-
ne k výstave: Spojila ich minulosť. Základ v úcte k remes-
lu a umelecká a filozofická pluralita. Genius loci mesta i 
miesta–školy. Denné štvorročné štúdium vo výtvarných 
odboroch – rytectvo, kováčstvo, zlatníctvo a umelecké 
odlievanie kovov. Spoločné zážitky v škole i mimo nej. 
Pedagógovia, čerství absolventi VŠ so svojim elánom a 
entuziazmom, ich odborná výučba a myslenie umelca, v 
neposlednom rade rozmer „starších kolegov“. Celoživotne 
cesta výtvarníka a kreatívca. 
Výstava potrvá do 27. januára 2017.

Janka Kolláriková
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December v kine Akropola

Filmy, koncerty, divadlo...pod jednou strechou

Filmy
Oheň na mori

Pre deti
Zväčšenina

STREDA 18.1. o 19.00 
Hlavným hrdinom príbehu je módny 
fotograf Thomas, bohatý, úspešný a se-
bavedomý. Jedného dňa ide bezcieľne 
do opusteného parku a v ňom fotí, až sa 
do jeho zreteľa dostane milenecký pár.
Tal., USA, V. Británia 1966, 111 min

Je to len koniec sveta

STREDA 25.1. o 19.00 
Louis je spisovateľ a je smrteľne cho-
rý. Po rokoch sa preto rozhodne, že 
navštívi svoju rodinu, aby im oznámil, 
že zomiera. Rodinné stretnutie je plné 
napätia a hádok. 
FR, Kanada, 2016, 97 min

SOBOTA 11.1. o 19.00 
Dokument ukazuje život na talianskom 
ostrove Lampedusa, ktorý sa nachádza 
asi 200 km od južného pobrežia Ta-
lianska. V posledných rokoch sa spája 
najmä s migračnou krízou. 
FR/Tal, 2016, 108 min

20. január 20.00

Bon Jovi revival

25. januára o 17.00
Predpredaj 7€ v Kultúrnom a informačnom centre Krem-

nica

Koncerty
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Kremnickí vedci

Knižnica Jána Kollára v Kremnici, 
autor rozhovoru: J.Slašťan, Knižnica Jána Kollára 

v Kremnici, 
Foto: archív L.Saleh

Absolvovala Gymnázium Andreja Slád-
koviča v Banskej Bystrici - triedu s rozší-
reným vyučovaním nemeckého jazyka, 
kde v roku 1997 aj úspešne zmaturova-
la. V štúdiách pokračovala na Fakulte 
prírodných vied Univerzity Mateja Bela 
v Banskej Bystrici v novo zriadenom od-
bore Environmentálna výchova. Po jeho 
úspešnom ukončení a získaní titulu Mgr. 
odišla do SRN, kde absolvovala ďalšie 
štúdiá. Na Univerzite v Hannoveri získala 
po obhajobe diplomovej práce „Klonova-
nie vektorov na výrobu protilátok v rastli-
nách“ titul Dipl. Biol. a po štúdiu biológie 
na Univerzite Christiana Albrechtsa v Kie-
li a obhájení rigoróznej práce „Mechaniz-
my transportu chloridu a odolnosti rastlín 
voči zasoleniu“ v roku 2010 získala titul 
Doktor prírodných vied (RNDr.).  Dva roky 
pôsobila ako biológ vo firme zameranej 
na monitoring čistoty vôd. Opätovne 
sa však vrátila na univerzitnú pôdu, kde 
pôsobila ako vedúca projektu PeroxiMar, 
zameraného na identifikáciu proteínov 
z morských rias. Krátko pred ukončením 
projektu v roku 2014 sa jej narodila dcéra 
Hana. Projekt napriek materským povin-
nostiam úspešne ukončila a momentálne 
je na materskej dovolenke.
Jej vedecko-výskumná činnosť je zame-
raná na biochémiu rastlín a morských 
rias, konkrétne na využiteľnosť určitých 
proteínov pre potreby medicíny, potra-
vinárskeho a kozmetického priemyslu. 
Výsledky svojej prace publikovala v 5 
vedeckých článkoch v renomovaných 
vedeckých časopisoch a aj na niekoľkých 
odborných konferenciách. 

Ako sa človek zo Slovenska stane vedcom 
v Nemecku? 
Počas štúdia environmentálnej výchovy 

som spolu s niekoľkými inými slovenský-
mi študentmi pracovala pol roka na EXPO 
v Hannoveri. Po dokončení Magistra som 
sa rozhodla študovať práve tam, a aj keď 
mi bolo umožnené robiť doktorát z envi-
ronmentalistiky, viac ma lákala genetika 
a molekulárna biológia. A tak som si do-
robila diplom z biológie so zameraním na 
genetiku a biochémiu. Potom som si našla 
miesto v Kieli a spravila si doktorát. 

Biochémia je ťažký odbor. Vyžaduje to 
štúdium fyziky, chémie, matematiky... 
Ako si to zvládala v cudzom jazyku?
Nemčina mi nerobila až taký problém, 
skôr všetky tie neznáme prístroje a metó-
dy, ktoré som ad hoc musela ovládať pri 
praktických laboratórnych prácach. Keďže 
som nastúpila neskôr, mali moji spolužiaci 
v tomto veľký náskok. Na Slovensku som 
sa s prístrojmi na PCR, alebo aj s celkom 
obyčajnými stolovými centrifúgami (zaria-
denie na oddeľovanie drobných častíc a lá-
tok – pozn. redaktora)  nikdy nestretla, tak 
som sa mnohokrát zapotila. Ale keďže ma 
to nekonečne bavilo, celkom rýchlo som si 
všetko osvojila.

Ktorý zo svojich projektov považuješ za 
najvýznamnejší?
Môj posledný. Zaoberala som sa v ňom 
morskými riasami. Konkrétnejšie špeciál-
nymi proteínmi, ktoré sme z rias získavali. 
Proteínmi, ktoré sa podieľajú na procese 
svetielkovania. Dá sa to využiť v rôznych 
aplikáciách od medicíny až po potravinár-
sky priemysel. A takisto sme počas projek-
tu nahromadili množstvo dát týkajúcich sa 
genómov konkrétnych druhov rias. 

Vyžarovanie viditeľného sveta u rias? 
Bioluminiscenciu má väčšina z nás spoje-
nú so svetluškami. 
Áno, ale aj jednobunkové riasy sú jej 
schopné. Takisto veľké množstvo iných, 
najmä hlbokomorských organizmov.

Aká je podstata bioluminiscencie? Ako, 
prečo a čím sa naštartuje?
V podstate sú to chemické procesy, aj keď 
romantické. Je na ne treba určité druhy 
proteínov, pár špeciálnych chemických 
látok a kokteil je hotový. Naštartuje sa prí-
tomnosťou všetkých zodpovedných látok. 
Niečo podobné robia forenzici v TV seriá-
loch. Nastriekajú na stenu roztok luminolu 
a aktivujú ho UV žiarením. Potom vďaka 
proteínom v krvi obsahujúcich železo zvi-

diteľňujú stopy.

Si autorkou a spoluautorkou 6 publikácií. 
Vo viacerých si sa venovala stresu u rast-
lín. Mávajú rastliny stres?
Určite. Rastliny nie sú schopné pohybu. Ne-
môžu sa vzdialiť od podmienok, ktoré im 
nevyhovujú. A symptómy, ktoré za týchto 
nevhodných podmienok preukazujú, či už 
na bunkovej alebo celorastlinnej úrovni, sa 
dajú porovnať s tým, čo sa deje u človeka. 
Myslím na biochemickej úrovni.

Vedia rastliny stres aj predvídať?
Myslím, že predvídavosť, alebo myslenie 
by som do rastlín neinterpretovala. Určití 
vedci tvrdia, že rastliny dokážu myslieť a že 
majú niečo ako nervový systém. Možno za 
20 rokov to budeme vedieť naisto všetci. 
Tak ako je dnes známe, že rastliny medzi 
sebou komunikujú. 

Rastliny komunikujú? S kým? Medzi se-
bou,  s nami, so živočíchmi?
Aj medzi sebou, aj so živočíchmi. Je to ne-
vyhnutné pre ich prežitie. Mimo toho, že 
potrebujú byť opelené hmyzom. Niektoré 
si priam adoptujú mravce, ktoré žijú v du-
tinách konárikov a rastlina ich kŕmi šťavou. 
Na oplátku ju mravce chránia pred škodca-
mi.

Akou formou komunikujú rastliny? U ži-
vočíchov funguje komunikácia hlasová, 
pachová, vizuálna. A u rastlín?
Hormonálna. A aj pachová. Produkujú 
vône, pachy a určité druhy hormónov. Na-
príklad, keď sa jedna rastlina ocitne v ne-
bezpečenstve, vylúči určitý hormón. Keď 
ten príjme druhá rastlina, vie, že sa musí 
pripraviť a aj to urobí.

Dá sa táto reč rastlín dešifrovať? 
Určite sa dá. Len sme na to ešte krátki. Veď 
len pomaly prenikáme do komunikácie 
zvierat. U rastlín je to oveľa ťažšie. Svet 
rastlín je pre nás ešte stále uzatvorený, len 
pomaly a po častiach do neho prenikáme. 
Takých vedcov ako je napríklad Slovák 
František Baluška treba. Treba sa pozerať aj 
za roh, plávať proti prúdu...aj keď sa jeho 
úsilie zdá byť márne, nikdy ním nebude. 
Vedcov, čo plávajú po prúde a nechajú sa 
ním unášať je viac než dosť. Veľakrát som 
počas svojej práce musela zavrhnúť to, čo 
som čítala vo vedeckých článkoch. Nene-
chať sa zviesť tým, čo niekto niekedy na-
písal je ťažké, najmä pokiaľ sa jedná o ka-
pacity v odbore. Ale všetci sme len ľudia a 
všetci sme omylní. 

Môžu rastliny zo stresu ochorieť?
Samozrejme. Ochorieť a aj uhynúť. Ako 
som už povedala, nedokážu sa mu vyhnúť. 
Musia akýkoľvek druh stresu, či už ho spô-
sobí príliš veľa vody, alebo jej nedostatok,  
málo svetla, alebo veľké množstvo soľných 
iónov – jednoducho pretrpieť.

Pretrpieť? Rastliny cítia bolesť?
Mnohí vedci by povedali áno a mnohí by 
sa na tom zasmiali. Zatiaľ vieme, že na cí-
tenie bolesti sú potrebné elektrické signá-
ly vedené po určitých dráhach. A takisto 
treba na to nejaký druh prijímača. Rastli-
ny sú schopné viesť elektrické signály. Či 
majú prijímač sa nevie. Určite však dokážu 
rozoznať poškodenie. A naň reagovať.

Takže majú akési vedomie?
Nezašla by som až tak ďaleko s tvrdením, 
že majú vedomie, ale riadia ich biochemic-
ké procesy veľmi podobné našim.  

Ak teda rastliny trpia stresom a vnímajú 

poškodenie, pripusťme, že by mohli cítiť 
aj bolesť...to nie je najlepšia správa pre 
tých vegetariánov, ktorí si vylepšujú mo-
rálny profil stravou, pri ktorej úprave nič 
netrpí. Nie?
Pre mňa je mnoho fenoménov u rastlín 
nevysvetliteľnou záhadou a neuspokojujú 
ma momentálne vedecké odpovede. Len 
za to, že rastliny nemajú ústa a nervovú 
sústavu ako my, neznamená, že sú neživé.

Pomerne nový vedecký odbor sa venuje 
neurobiológii rastlín.
Áno, jedným z vedcov, čo sa tým zaoberajú 
je práve spomenutý František Baluška.

Profesor Baluška tvrdí, že rastliny majú 
pamäť i čosi ako nervovú sústavu.
Viem. A väčšina vedcov sa z neho smeje. 
Neurobiológiu rastlín považujú za pavedu. 
Za science fiction. 

A Tvoj názor?
Môj názor je takýto. Je ešte veľa toho, čo 
nevieme. A niekedy sme nútení určité ve-
decké dogmy zavrhnúť i keď boli platné 
celé stáročia. Aj Evolučná teória je len teó-
riou. A tí, ktorí sa fixne držia takýchto teórií, 
robia podľa mňa veľkú chybu.

Tvojou veľkou ambíciou je robiť kvalitnú 
vedu. To sa ti bezo sporu darí. Ktoré svoje 
pracovné úspechy považuješ za najvý-
znamnejšie?
Príspevok k poznaniu genómu morských 
rastlín. Ak keď výsledky ešte stále spraco-
vávame a neboli dosiaľ publikované. 

Ako by sa tieto poznatky dali prakticky 
využiť?
My ich využívame na identifikáciu určitých 
proteínov, ktoré potom nájdu využitie v 
medicíne, alebo niektorých odvetviach 
priemyslu. Viem, že praktikabilita vedecké-
ho výskumu je u laickej verejnosti žiadaná 
a častokrát sa vedci zaoberajúci sa základ-
ným výskumom stretávajú s neporozume-
ním. Ale vedu si treba predstaviť ako dom. 
A žiadny dom nestojí bez základov a solíd-
neho fundamentu, aj keď prácu, čo za tým 
je neskôr nevidno. Aplikovaná (praktická) 
veda by bez základnej vôbec nefungovala.

Je smutné, že vynikajúci ľudia, ktorí do-
stanú základ na slovenských univerzi-
tách musia odísť za vedou do zahraničia. 
Pretože špičková veda sa dá robiť len v 
špičkových podmienkach renomova-
ných univerzít a výskumných laboratórií. 
Vrátila by si sa pracovať na Slovensko?
Myslím, že áno. Mojím snom počas dokto-
randského štúdia bolo založiť katedru ge-
netiky a molekulárnej biológie na Univer-
zite Mateja Bela v Banskej Bystrici, získavať 
granty a trochu podporiť slovenskú vedu. 
Keď som tam študovala environmentalis-
tiku, smutné vybavenie laboratória po-
zostávalo z niekoľkých Petriho misiek, 
chemikálií a pipiet. Nevravím, že len 
špičkovo vybavené laboratórium je pod-
mienkou pre špičkový výskum...ale pomá-
ha to. Na druhej strane horšie vybavené 
laboratóriá podnecujú dobrých vedcov ku 
kreativite. 

Takže Tvoj sen súvisí s návratom na Slo-
vensko?
Keby bola taká možnosť, určite by som sa 
jej chopila.

Máš aj nejaký iný vedecký sen?
Kedysi som chcela objaviť liek proti rako-
vine, alebo niečo podobné. Teraz sa môj 
vedecký sen „scvrkol“ na to, byť usilovným 
vedcom a najmä čestným vedcom. A tým 
aspoň trochu prispieť k stavbe „vedeckého 
domu“. Aj keď to bude len zrnko piesku.

Knižnica Jána Kollára aj naďalej 
ponúka svojim seniorským 

a imobilným čitateľom z Kremnice 
a blízkeho okolia 

donášku kníh do domu (bytu) a to vždy 
prvý štvrtok v mesiaci.

Informácie na tel. číslach: 045/6742063, 0904371794, 
prípadne mailom: kniznica@kjkk.sk.
Prajeme Vám krásne a pokojné prežitie Vianočných 
sviatkov .
Pracovníci Knižnice Jána Kollára, Kremnica

RNDr. Livia Saleh.
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Spomíname na svojich blízkych

So smútkom v srdci sme si dňa 11.12.2016 pripomenuli 1. 
výročie, kedy nás navždy opustil náš drahý manžel, otec, syn, 

starý otec, svokor, brat a švagor 

Bc. Dušan Nárožný 

S láskou na neho spomína a za tichú spomienku ostatným 
ďakuje smútiaca rodina.

"Stále je ťažko a smutno nám všetkým. Nič už nie je také, aké bolo predtým. Všade okolo chýba aj po 
roku Tvoj hlas. Mal si rád život, my Teba a Ty nás. Skromný a láskavý si bol vo svojom živote a veľký vo 

svojej láske a dobrote. Čas plynie ako tichej rieky prúd, kto Ťa mal rád, nemôže zabudnúť. Tak ako voda 
svojím tokom plynie, krásna spomienka na Teba nikdy nepominie“.

Spoločenská kronika

Alžbeta Michalčíková
Jakub Ševrla

Jakub Lieskovec
Eliška Suchá

Ema Sitarčíková
Viktória Goralová

Artur Molnár

Rodičom srdečne blahoželáme!

Naši najmenší

Jozef Záchenský
Anna  Šantová
Mikuláš Urgela
Elza Červeňová

Ján Sekereš
Ľubomír Macho

Mgr. Barbora Glocková
Jozef Mihál

Darina Bachárová

Česť ich pamiatke!

Lúčime sa

Milí Kremničania,
Slovo k Vianociam

v mene kňazov rímsko – katolíckej cirkvi, ktorí pôsobíme 
v našom meste, by som sa Vám veľmi rád prihovoril pri 
príležitosti vianočných sviatkov. Chcem sa s Vami podeliť 
o zážitky z posledných dní a trochu sa zastaviť  i zamyslieť 
nad tým, čo prežívame.
Stretol som sa s jedným dobrým priateľom a viedli sme 
voľnú debatu. Počas nej mi povedal: „Bol som s manžel-
kou a deťmi na nákupoch pred Vianocami v nákupnom 
centre. Žena s dcérou stále nakupovali. Ja so synom sme 
už mali nákupov dosť. Tak sme si sadli na čaj a 3 hodiny 
sme sa rozprávali. Bolo to o všetkom možnom, potreb-
nom, aj menej dôležitom, ale sme sa rozprávali. Vtedy 
mi syn povedal:  „Otec už si ani nepamätám, kedy sme sa 
tak dlhšie a úprimne porozprávali. Že si si našiel čas len 
pre mňa. Ďakujem Ti. Nemusíš mi ani darček kúpiť pod 
stromček.“ Otca to zamrzelo, ale na druhej strane aj veľmi 

potešilo, že si mohli a najmä mali aj čo povedať.“
Pred pár dňami som sa rozprával s dlhoročnou známou. 
Hovorili sme o všeličom. Počas rozhovoru hovorí: „Pred-
stav si, včera som prišla domov a chcela som žehliť. Man-
žel pozeral šport v jednej izbe, ja som začala žehliť v dru-
hej. Dcéra Janka sa hrala s mobilom v ďalšej izbe nejakú 
hru. Tak som na ňu zavolala: „Nechceš prísť ku mne, aby 
sme sa porozprávali, prípadne sa môžeme niečo zahrať, 
napr. Človeče nehnevaj sa?“ Dcére zažiarili oči a odpove-
dá mi: „Ty si nájdeš čas aj pre mňa, aby sme sa mohli zahrať 
hru? Veď sme sa už nehrali ani si nepamätám...“
Milí Kremničania: Vianoce nie sú len o príprave dokona-
lých jedál, nie sú o príprave vianočného stromčeka na 
poslednú chvíľu, nie sú ani o poupratovaní bytu, domu...
Vďaka týmto dvom stretnutiam som si aj ja uvedomil, 
že čas Vianoc je o venovaní seba, svojho času jeden pre 

druhého. Sú o zaujímaní sa o môjho suseda, známeho, 
čo prežíva, s čím má problém, čo ho trápi, či by som mu 
prípadne mohol ponúknuť niečo zo svojich vianočných 
špecialít...
Najväčší Dar sa nám dal v biednej maštaľke v Betleheme. 
Na obyčajnom sene, ktoré má svoju vôňu, pri obyčajných 
zvieratách, ktoré aj dnes radi pohladíme.
Prajem Vám, aby sme nastávajúce vianočné sviatky pre-
žili inak, tak obyčajne, tak príjemne voňavo, tak príjemne 
v pohladení sŕdc  láskou, úctou a vzájomným  záujmom. 
Obdarujme sa nielen darčekmi, ale najmä časom jeden 
pre druhého. Nechajme sa obdarovať Synom Najvyššieho 
Boha. Nech naplní svojou Láskou prázdne miesta v  na-
šich srdciach.

Marian Krajč, rím -  kat. farár

Neviem, či ste postrehli, ale tohtoroč-
ný advent je časovo najdlhší, aký je 
len možný. Začal už 27. novembra – 
a to je najskorší možný dátum prvej 
adventnej nedele. Tento rok sme teda 
dostali najviac adventného času, ad-
ventných dní, adventných hodín... 
Adventný čas rôzni ľudia využívajú 
rôzne. Jedni ho pochopia tak, že je 
potrebné upratať svoje domácnosti, 
aby v nich bolo čisto. Internetom pre-
behol úsmevný obrázok upratujúcej 
ženy a nad ňou napísané: „Ježiško sa 

narodil v maštali. Tak neupratuj, nech 
sa u teba cíti ako doma.“ Áno, sú ľu-
dia, ktorí chcú vyzerať navonok čistí. 
Snažia sa, aby pred druhými ľuďmi vy-
zerali čo najlepšie, a tak sa aj na Viano-
ce pripravujú.
Ako ste prežili advent vy? Ako sme 
pochopili a využili ten čas, ktorý sme 
aj toho roku dostali, aby sme sa pri-
pravili na príchod Ježiša Krista? Ten 
čas nám, bratia a sestry, nebol daný, 
aby sme si zabezpečili všetko potreb-
né k Vianociam. On nám bol daný na 

to, aby sme sa pripravili na Kristov druhý príchod, resp. na stretnutie s Bohom vo večnosti. Ježiš 
už totiž nikdy nepríde ako malé, bezbranné dieťa, miestom jeho zjavenia už nebude chudobná, 
studená, špinavá a smradľavá maštaľ, už nikdy sa nebude musieť skrývať pred nepriateľmi a nikdy 
nebude utekať ako utečenec do Egypta. On príde „s veľkou mocou a slávou“. „A všetci ľudia uvidia 
spasenie Božie.“ Tak nám o tom hovorí Biblia.
Adventný čas je pre veriaceho kresťana okrem iného aj časom pokánia. No a k adventu neodmys-
liteľne patrí aj osoba Jána Krstiteľa a jeho výzva k pokániu: „Naplnil sa čas a priblížilo sa kráľovstvo 
Božie; pokánie čiňte a verte v evanjelium!“ Pripravil a nechal si si očistiť svoje vnútro? Upratal si v sebe 
samom? Si pripravený odísť z tejto časnosti a postaviť sa pred svätú Božiu tvár? Ján vo svojej zvesti 
hovorí, že Ježiš je už veľmi blízko, dokonca, že už „medzi vami stojí Ten, ktorého vy nepoznáte.“
Medzi vami stojí Ježiš. Uprostred vás je Mesiáš, Kristus, Pomazaný... A „toto všetko sa stalo, aby sa 
naplnilo, čo Pán riekol ústami proroka: Ajhľa, panna počne a porodí syna a dajú Mu meno Emanuel; 
to v preklade znamená: Boh s nami. A tým sme vlastne vovedení do priameho srdca Vianoc. Tajom-
stvo Vianoc je ukryté v tom, že Boh sa v Ježišovi Kristovi stal Emanuel, Boh s nami. Ľudia Ho dovtedy 
vnímali predovšetkým ako tajomného Boha nebies, Najvyššieho. Z Najvyššieho, čo pre mnohých 
znamenalo aj vzdialeného a nedosiahnuteľného, sa stáva Boh blízky, Boh s nami. Čo to všetko zna-
mená? Čo znamená, že Ježišovým príchodom je Boh s nami?
Príchodom ohláseného Syna sa Boh ujíma svojho diela záchrany hriešneho človeka. V Ježišovi Kris-
tovi sa Boh stáva osobne prítomný v ľudských dejinách. Osobne! Stal sa človekom, aby k nám hovo-
ril a aby nás zachránil z vnútra našej situácie, z vnútra našich dejín. Meno Emanuel v krátkosti zhŕňa 
celú našu vieru v Neho. Ježiš je, po hebrejsky povedané: „Emmanú“, teda „s nami“. Je jeden z nás, je 
našim skutočným bratom a priateľom, je to ten, ktorý podľa tela pochádza z Dávidovho rodu. Ale 
Ježiš je aj „Él“, teda Boh. On je Syn človeka, syn Márie, ale On je aj Boží Syn. 
Drahí bratia a drahé sestry, to, že je Boh s nami, to znamená pre nás skutočne mnoho. Ak budeme 
mať istotu, že Boh je s nami, potom našou odpoveďou bude to, čo kedysi radostne zvolal apoštol 
Pavol: „Keď Boh za nás, kto proti nám? Kto nás odlúči od lásky Kristovej?“ Pavol odpovedá, že nič nás 
nemôže odlúčiť od Kristovej lásky: ani súženie, ani úzkosť, prenasledovanie, ani hlad, nahota, nebez-
pečenstvo, ani meč, ani smrť, ani život, ani anjeli, ani kniežatstvá, ani prítomnosť, ani budúcnosť, ani 
mocnosti, ani vysokosť, ani hlbokosť, ani nijaké iné stvorenstvá nemôžu nás odlúčiť od lásky Božej, 
ktorá je v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi.
Bohatý zoznam. Ak by sa nám zdal nekompletný, môžeme ho doplniť o naše vlastné konkrétne pre-
kážky. Pozorujme beh nášho života a na jeho povrch vynášajme obavy, ktoré sa v ňom zahniezďujú: 
smútok, strach, komplexy, neprijaté telesné chyby, morálne zlyhania, zranenia. To všetko nám brá-
ni, aby sme všetko pokojne prijali a vystavili myšlienke, že Boh je s nami a že nás nekonečne miluje. 
Milí priatelia, Ježiš Kristus je stále, aj dnes Emanuel, Boh s nami. Prajem vám, nám všetkým, aby sme 
toto naplno vo svojich životoch prežívali. Aby sa to stalo radostným svedectvom v našich životoch. 
Svedectvom o Pánovi, ktorý je tu, medzi nami, ktorý tu, v tejto časnosti bol jedným z nás a ktorý sa 
ku nám blíži „s veľkou mocou a slávou“. „A všetci ľudia uvidia spasenie Božie.“

Milí priatelia, drahí bratia a drahé sestry v Pánovi Ježišovi Kristovi!

Jozef Pacek,
evanjelický farár

Poďakovanie
Chceme sa poďakovať vedeniu Klubu dôchodcov za dobré nápady a ich 
uskutočnenie ako výlety, akcie v klube, rôzne posedenia. Posledné po-
sedenie bolo mikulášske, prišiel medzi nás aj Mikuláš.
Želáme im, aby mali aj v roku 2017 veľa takých dobrých nápadov. Aby 
sme sa stretávali, zabavili, zasmiali a tiež videli a poznávali Slovensko.
vďačné členky
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Pri zisku bodov zo Svetového pohá-
ra pre Procházkovú aj 
Michal Polačko
V úvodných podujatiach Svetového pohára v behu na lyžiach žien 2016-2017 pôsobil v úlohe servismana slovenskej 
reprezentantky Aleny Procházkovej (Slávia Ekonóm UMB B. Bystrica), trojnásobnej olympioničky, víťazky pretekov 
Svetového pohára v r. 2009, majsterky sveta do 23 rokov  Kremničan Michal Polačko. Bývalý pretekár MKL Kremnica, 
slovenský mládežnícky reprezentant, účastník juniorských majstrovstiev sveta v r. 2010, 2011, 2012, svetovej zimnej 
univerziády v r. 2015 pripravoval slovenskej ženskej líderke lyže spolu s jej trénerom Jánom Valuškom koncom no-
vembra a začiatkom decembra v šiestich pretekoch vo fínskej Ruke, nórskom Lillehammeri (dejisku zimnej olympiády 
v r.1994) a švajčiarskom Davose. Pričnil sa o štyri bodované umiestnenia Banskobystričanky v prvej tridsiatke SP (19., 
19., 29. – šprint, 30. – 10 km klasicky)  a o zisk 27 bodov, ktoré ju zaradili na priebežné 26. miesto v šprinte a 43. miesto 
v celkovom poradí SP. Jozef Mecele

Na Skalke pobežia lyžiari 
v Slovenskom pohári
Mestský klub lyžiarov (MKL) Kremnica  usporiada na Skalke v sobotu a v nedeľu 7. a 8. januára 2017 preteky Sloven-
ského pohára v behu na lyžiach – 1. a 2. kolo žiactva, 2. a 3. kolo dorastu, 1. a 2. kolo dospelých a juniorov, 2. a 3. kolo 
veteránov. V sobotu sa uskutočnia dištančné preteky klasicky s intervalovým štartom, v nedeľu dištančné preteky 
voľne s hromadným štartom, len ml. žiactvo klasicky s intervalovým štartom. Jozef Mecele

Súťaže družstiev 
v tenise
Športový klub tenisu Kremnica ukončil svoju 118. sezó-
nu. V roku 2016 sa zameral hlavne na prácu s mládežou, 
ktorá sa zapojila do súťaží družstiev v rámci stredoslo-
venského regiónu.
Kremničania dosiahli nasledovné výsledky:

Muži „A“  II. liga východ  5. miesto
Hrali : MARKO Michal, ŽUFKA Jakub, CISÁRIK Matej, ŽUF-
KA Jordán ml., FRANCISTY  Radovan, HAJDÓNI Ľubomír, 
HRNČIAR Dušan, VALICA Július, ŽUFKA Jordán st.
ŠKT Kremnica „A“: 
TKM Martin 4 : 3
Tenisová akadémia Prešov (B) 3 : 4
TK Ružomberok 6 : 1
TC 92 Levoča (A) 1 : 6
TK Žilina 2 : 5
TC Slávia UPJŠ Košice 1 : 6
TK Slovan Bardejovské Kúpele (A) 4 : 3
Muži           „B“ III. trieda B               6. miesto
Hrali : VALICA Július, KIRKA Juraj, ŽUFKA Jordán st., 
GAJDOŠ Radoslav, ŽUFKA Marek.
ŠKT Kremnica „A“:
TK Elán Veľký Krtíš 1 : 5
TK Sliač 6 : 0
TK Banská Bystrica (B) 0 : 6
Lieskovský tenisový klub-LTC (B) 2 : 4
TK Banská Bystrica (A) 5 : 1
TK MŠK Žiar nad Hronom 4 : 2
Fresh club Zvolen 2 : 4 
Ženy             II. liga              B 3. miesto
Hrali : DEMKOVÁ Dominika, FAJČÍKOVÁ Ema, GAJDOŠOVÁ 
Timea, VALUŠKOVÁ Klára, BEZÁKOVÁ Lucia, VALUŠKOVÁ 
Katarína, FLEISCHEROVÁ Beáta.
ŠKT Kremnica „A“:
ŠK ŠOG Nitra 3 : 4
LTK Liptovský Mikuláš 7 : 0
Lieskovský tenisový klub-LTC 2 : 5
ŠK ŠOG Nitra 4 : 3
LTK Liptovský Mikuláš 7 : 0
Lieskovský tenisový klub-LTC 2 : 5
Dorastenky          III. trieda           B. 4. miesto
Hrali : VALUŠKOVÁ Klára, ELEŠOVÁ Nicol, ELEŠOVÁ Sofia, 
IHRINGOVÁ Laura, KIRKOVÁ Andrea.
ŠKT Kremnica „A“:
TK Sliač 0 : 8
Lieskovský tenisový klub-LTC ( B ) 0 : 8
TK Banská Bystrica ( B ) 1 : 7
TK Sliač 0 : 8
Lieskovský tenisový klub-LTC ( B ) 3 : 5
TK Banská Bystrica ( B ) 1 : 7
Deti do „10“ rokov           dievčatá I. trieda             2. miesto
Hrali : GAJDOŠOVÁ Simona, ZAŤKOVÁ Laura, FELLAH Cia-
ra Hella, MARKOVÁ Nina, DZÚROVÁ Timea.
ŠKT Kremnica „A“:
Lieskovský tenisový klub-LTC 2 : 4
Sparta Považská Bystrica 4 : 2
TK Dolné Kysuce 6 : 0
TK Banská Bystrica 4 : 2
Deti do „10“ rokov            „zmiešané“ II. trieda              3. miesto
Hrali : IHRING Richard, REICHL Marián, HRIC Richard, ZÖL-
DY Michal.
ŠKT Kremnica „A“:
TK Ružomberok 0 : 6
TK Púchov 5 : 1
TK Baník Prievidza 0 : 6
TK Tenis Centrum Bojnice 5 : 1
Deti do „8“ rokov „A“            skupina „A“           2. miesto
Hrali : PETRÍKOVÁ Dominika, WEISSOVÁ Ema, ŠEBEŇ Leo-
nard.
Hralo sa 5 turnajov : 1 x 1. miesto; 3 x 2. miesto; 1 x 3. miesto
Deti do „8“ rokov „B“            skupina „B“           3. miesto
Hrali : VIZVÁRY Filip, VARGA Michael, FELLAH Nicholas.
Hralo sa 5 turnajov : 3 x 3. miesto; 2 x 4. miesto

Športový klub tenisu ďakuje hráčom, vedúcim družstiev, 
trénerom a rodičom za reprezentáciu klubu a mesta 
Kremnica. Poďakovanie patrí ELBE, a. s. Kremnica a mestu 
Kremnica za podporu tenisu v roku 2016. 

Výbor ŠKT Kremnica

44. bielastopa
  27. 01. - 29. 01. 2017
 euroloppet race
  NOVINKA                  aj skupinové a tímové vyhodnotenia

 50 km, 25 km freestyle 
 30 km classic

 junior a mini 
 stopa
  27. 01. piatok
  mini stopa v meste
  28. 01. sobota
  50 km a 25 km freestyle
  slávnostný ceremoniál
  29. 01. nedeľa
  30 km classic
  slovak cup 
  mládeže
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RIADKOVÁ 
INZERCIA

Inzercia

TEPOVANIE: koberce, sedačky, autosedačky. Kontakt: 
0917 921 356

Diagnostika a starostlivosť aj o problematickú pleť 
v stredu 11. 1. 2017

Odborníčka zastupujúca renomovanú 
francúzsku značku Avene vám 
bezplatne urobí diagnostiku vašej pleti 
a navrhne najvhodnejšiu starostlivosť.

PO - PIA 7.00 - 17.00
SO           8.00 - 12.00
NE  Zatvorené

OTVÁRACIE 
HODINY

KONTAKT
Zodpovedný farmaceut:

Pharmdr. Anežka Hricová

045/ 539 32 08
kremnica@lekarenrecept.sk

Dolná 49/21, 967 01 Kremnica

Spoločnosť ZHnet prijme do zamestnania technika. 
Náplň práce: zriaďovanie iptv a internetu koncovým 

zákazníkom. 
Informácie na t.č. 0918787050.

Hľadám podnájom, byt/dom, minimálne 3-izbový. 
Tel.: 0911 611 096

Yangon
Rangún, či v preklade „koniec sporov“, si aj napriek stra-
ty pozície hlavného mesta štátu, ktorým je od roku 2005 
oficiálne novovybudovaný Naypyidaw, stále zachováva 
svoju dôležitosť. Dodnes plní funkciu ekonomického 
a kultúrneho centra krajiny. So svojimi siedmimi mili-
ónmi obyvateľov ide o najľudnatejšie, ale aj najväčšie 
mesto Mjanmarska, ktoré prekvapí nevídanou atmosfé-
rou. Jazerá a početné zelené parky, široké bulváre uspo-
riadané do sieťového pôdorysu s takmer úplnou absen-
ciou mrakodrapov. To veru nie je obraz, aký by našinec 

očakával od typického ázijského veľkomesta. Yangon je 
však výnimočný. Rázovitosť i zdanlivo hektický ruch v 
uličkách farebných trhov, strieda melancholický pohľad 
na majestátne budovy v štýle fin de siècle. Všetko tu po 
sebe zanechalo takmer storočie Britskej nadvlády. Tých-
to „tichých svedkov“ jednej éry sa tu dokonca zachova-
lo najviac v celej Juhovýchodnej Ázii.
Nezameniteľný koloniálny šarm je však len kvapkou v 
mori v porovnaní s dedičstvom, aké je ukryté v sakrál-
nych stavbách. Skutočným klenotom je práve slávna 
Shwedagon pagoda, honosne pokrytá vrstvou zlata. 
Verí sa, že prilepenie pozlátka na chrám pomô-
že očistiť karmu a zabezpečí lepšiu budúcnosť. 

Duša národa
Osudom ťažko skúšaní ľudia krajiny „Rých-
lych a silných“, ako Mjanmarsko v prekla-
de nazývajú, sú v skutočnosti až roztomilo 
hanbliví. Tvár žien tu okrem typickej pasty 
z mletej kôry nazývanej thanaka, zdobí tiež 
široký a úprimný úsmev. A so svojím ochot-
ným prístupom si Mjanmarčania získajú srd-
ce azda každého. Paradoxne tí najchudob-
nejší, čo by na úsmev mali mať podľa optiky 
západniara najmenší dôvod, ho vedia vykúz-
liť najvrúcnejší. Možno preto, že sú stále ne-
skazení dobou a nerozmaznaní pokrokom, 
ktorý je pre ostatný svet tak samozrejmý. 
Ich jednoduchým a praktickým prístupom k 
životu nútia zamýšľať sa nad podstatou pra-
vého šťastia. Ľudia tohto najsevernejšieho 
štátu Juhovýchodnej Ázie nás spôsobom, 
akým kráčajú životom, učia pokore a schop-
nosti vyrovnať sa s vecami, ktoré nás denne 
stretajú. Stačí len vo vánku diaľav otvoriť 
svoju myseľ a dovoliť si vnímať duchovnú at-
mosféru, ktorou je tento národ naplno presi-

aknutý. Netreba dlho hľadať dôvod, prečo je to tak. Za 
pokoj vznášajúci sa všade navôkol, je do veľkej miery 
zodpovedné práve budhistické učenie, kladúce dôraz 
na mierumilovnosť a úctu k životu. 

Pod rúškom diktátu
Zabudnutá zem, ktorá opatrne kráča po ceste za slobo-
dou, sa po roku 2010, kedy sa udiali druhé, do značnej 
miery skorumpované, demokratické voľby, začína otvá-
rať svetu. Nakoľko a či je krajina na príval turistov aj 
pripravená, je však otázne. Ubytovacie zariadenia kapa-

citne nestíhajú pokryť rastúci dopyt, od čoho sa 
následne odvíja aj zvyšovanie cien (predovšetkým 
v turistických centrách). Mjanmarsko je preto jed-
nou z najdrahších destinácií Ázie a cestovný ruch 
sa doslova stáva „zlatou baňou“. To ale na druhej 
strane vytvára priestor pre zahraničných inves-
torov. Preto ťažko hodnotiť, do akej miery a pre 
koho je tento druh rozvoja prospešný. Kvôli turiz-
mu sa tiež zvyšuje počet bankomatov a možností 
prístupu na internet. Pre našinca samozrejmá vec, 
no v jednej z najchudobnejších krajín sveta, kde 
mnoho ľudí žije z troch dolárov na deň, kde verej-
ná mienka bola ovplyvňovaná vládou a o absolút-
nej slobode tlači donedávna nemohla byť reč, sú 
takéto zmeny zásadné. Internet sa do krajiny do-
stal až v roku 2001 a o rok neskôr tu bola založená 
aj prvá internetová kaviareň. Do októbra 2012 ste 
tu dokonca nezamenili inú menu ako Dolár. Dnes 
táto možnosť našťastie platí už aj pre euro. 

Sme teda priamymi svedkami zmien, ktoré táto Zem 
zabudnutej slávy podstupuje na ceste k demokracii. 
A je len otázkou času, kedy sa aj tu podpíše odvrátená 
tvár civilizácie pod vidinou zisku. Preto kto chce zažiť 
Mjanmarsko vo svojej nefalšovanej nádhere, s ľuďmi 
nepokazenými dobou, či konzumom, mal by tak urobiť 
čo najskôr. Stačí len vykročiť z pohodlných ulít zvyku, či 
stereotypu a dopriať si ten vzácny dar.

Martina Trginová

POTULKY   
SVETOM

MJANMARSKO

Bola to čistá túžba, čo ma hnala vpred. Túžba po poznaní, silnejšia ako všetky obavy spojené s návštevou tejto 
donedávna izolovanej krajiny, kde svojou diktátorskou mocou nemilosrdne vládla vojenská junta od roku 
1962. Vďaka tomu sa doteraz potenciál, ktorý v sebe ukrýva v podobe prírodného i kultúrneho bohatstva, 
nemal príležitosť naplno prejaviť a zachoval sa v tej najčistej podobe. Ťažko uveriť, že Barma, ako je hovorovo 
známa vo svete, zvykla byť jednou z najbohatších krajín Juhovýchodnej Ázie a Briti ju počas kolonizovania 
poznali ako Krajinu teaku (jedného z najtvrdších driev sveta), na čom založili aj svoj obchod. 
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